



工作文件

危险物品专家组 (DGP)

第二十三次会议

2011年10月11日至21日，蒙特利尔

议程项目2： 拟定对《危险物品安全航空运输技术细则》(Doc 9284号文件)的修订建议，以便纳入2013年—2014年版

航空器上使用或出售的危险物品

(由M. Paquette提交)

摘要

本文件提议修改技术细则第1部分2.2.1有关运营人在航空器上携带，供一次或一系列飞行期间使用或出售的危险物品例外规定，在其中增加内含锂电池的便携式电子装置。

危险物品专家组的行动：请危险物品专家组审议本工作文件附录所载的修改案文，以包括内含锂电池的便携式电子装置。附录中提出了两项备选案文，其中一项提议删除对安全火柴和打火机的提及之处，另一项则保留了这些内容。

1. INTRODUCTION

1.1 Part 1;2.2.1 of the Technical Instructions contains a list of exempted dangerous goods for use or sale on the aircraft during the flight or series of flights:

2.2.1 The provisions of these Instructions do not apply to the following:

...

- b) aerosols, alcoholic beverages, perfumes, colognes, safety matches and liquefied gas lighters carried aboard an aircraft by the operator for use or sale on the aircraft during the flight or series of flights, but excluding non-refillable gas lighters and those lighters liable to leak when exposed to reduced pressure;

1.2 This list has been in place for many years but has not been updated to include the portable electronic device exemption found in Part 8;1.1.2 s). Lithium batteries are not part of the list in subparagraph 1;2.2.1 b). However, many air operators offer articles as part of their duty free service which contain lithium batteries, such as watches, MP3 players, walkie-talkies, phones and portable game

computers. We believe that this subparagraph should reflect what is being sold presently on board the aircraft by air operators. Otherwise, notices will need to be sent advising operators to cease selling portable electronic devices containing lithium batteries.

1.3 Also, we question the references to safety matches and liquefied gas lighters in this subparagraph. As most, if not all, passenger flights are “non-smoking” and there is no specific need or requirement for an open flame on board an aircraft in normal operations, we believe that these references should be removed.

附录

对技术细则的拟议修订

第 1 部分

概论

.....

第 2 章

对航空器上危险物品的限制

.....

2.2 运营人的危险物品例外条款

2.2.1 本细则的规定不适用于如下情况：

.....

备选案文1（不提及安全火柴和打火机）：

b) 飞行或连续飞行中，在运营人的航空器上使用或出售的气溶胶、酒精饮料、香水、花露水、~~安全火柴及液化气打火机~~和内含锂金属或锂离子电池芯或电池的便携式电子装置，条件是电池须符合8；1.1.2s)的规定但不包括一次性气体打火机和减压条件下易漏气的打火机；

.....

备选案文2（提及安全火柴和打火机）：

b) 飞行或连续飞行中，在运营人的航空器上使用或出售的气溶胶、酒精饮料、香水、花露水、安全火柴及液化气打火机，和内含锂金属或锂离子电池芯或电池的便携式电子装置，条件是电池须符合8；1.1.2s)的规定，但不包括一次性气体打火机和减压条件下易漏气的打火机；

.....